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پس از بازگشت مهدی رســـول پناه به باشگاه پرسپولیس بعد از 

سپری کردن دوران قرنطینه به خاطر ابتلا به کرونا، فیفا با ارسال 

نامه ای از صدور حکم شـــکایت گابریل کالدرون خبر داده و این 

تیـــم را محکوم به پرداخت 580 هزار دلار به این مربی آرژانتینی 

کرده اســـت که به همراه مطالبات دستیارانش به مبلغی حدود 

750 هزار دلار می رســـد. حکمی که شاید در شرایط خیلی بدی 

به دست سرخ ها رسیده و درست زمانی که آنها به دنبال راهکاری 

برای پرداخت بدهی برانکو و دستیارانش بودند، حالا باید بخشی 

از انرژی خود را صرف این شکایت کنند و البته تصمیم بگیرند که 

چگونه این پرونده را مدیریت کنند. از یک طرف ســـرخ ها منابع 

درآمدی خیلی چشمگیری ندارند که بتوانند این بدهی را پرداخت 

کنند و ازسوی دیگر اعتراض روی این پرونده می تواند هزینه های 

بیشتری را روی دست باشگاه بگذارد و باعث شود این مبلغ در آینده 

افزایش چشمگیری داشته باشد. با این حال احتمالا قرمزها همان 

رویه همیشـــگی را در پیش می گیرند و پرونده را به CAS می برند 

تا زمان بخرند و البته درنهایت مبلغ بیشتری هم پرداخت کنند!

خبریازغرامتنبود

در روزهایی که کالدرون با انصاری فرد در کشمکش ماندن و رفتن 

قرار داشـــت خیلی ها از ضرر بزرگ مالی پرسپولیس خبر دادند و 

اینکه اگر باشـــگاه نخواهد با این سرمربی ادامه دهد باید مبلغی 

حدود 600 هزار دلار بپردازد. این مطالب با واکنش انصاری فرد 

و همکارانش در باشگاه روبه رو شد و آنها تلاش بسیاری کردند تا 

بتوانند بدهی باشـــگاه با کالـــدرون را رقمی در حدود 300 هزار 

دلار جلوه دهند. مدیرعامل وقت باشـــگاه در گفت وگویی که با 

»فرهیختگان« داشت، تاکید کرد طبق قرارداد کالدرون فقط 300 

هزار دلار طلبکار است و 250 هزار دلار هم غرامت درخواست کرده 

اما حالا با صدور حکم فیفا و محکومیت باشـــگاه پرسپولیس به 

پرداخت مبلغ 580 هزار دلار مشخص شد اخبار رسانه ها چندان 

هـــم بی راه نبوده و حالا هم کالدرون طبق اعلام علی نژاد، معاون 

وزیر ورزش تنها پول قراردادی را که در دوره عرب بست از سرخ ها 

خواسته و غرامتی در این مبلغ لحاظ نشده است.

مردراحتیکهسختشکردند

گابریـــل کالدرون در روزهایی که هدایت پرســـپولیس را برعهده 

داشـــت نشان داد دوست دارد کار کند و تیمی بسازد که اهداف 

بالایی را دنبال می کند. او حتی در بدو ورودش به ایران و پیش از 

اینکه قراردادی را با سرخ ها ببندد از مدیران پرسپولیس خواست 

او را به محل تمرین برســـانند تا کارش را شـــروع کند. او حتی در 

زمانی که استراماچونی از زمین و زمان ایراد می گرفت تاکید کرد 

تا نیم فصل به باشگاه زمان می دهد که مشکلات موجود را برطرف 

کند و نمی خواهد در کوران مســـابقات تمرکز خودش و تیمش را 

برهم بزند اما اتفاقاتی که در روزهای آخر حضورش در پرسپولیس 

افتاد و البته عدم علاقه کادر مدیریت آن زمان به ادامه همکاری 

با کالدرون و البته نقشـــی که دیگر مدیران ایفا کردند تا او دنبال 

برکناری مدیرعامل هم باشد، باعث شد درنهایت پرسپولیس را ترک 

کند. این مربی در همان ایام آمادگی اش را داشـــت که با سرخ ها 

توافق و تسویه حساب کند اما عدم مدیریت صحیح او را هم مثل 

برانکو راهی فیفا کرد!

ضرر6میلیاری

بهخاطریکمدلثابتمدیریتی!

جدایی کالدرون از باشگاه پرسپولیس در دی ماه سال 98 قطعی 

شـــد و با یک محاسبه سرانگشـــتی می توان متوجه شد که ضرر 

ســـرخ ها از عدم تسویه حساب و توافق با این مربی خیلی بیشتر 

از چیزی اســـت که ما تصور می کنیم. سرخ ها اگر بر فرض قصد 

داشتند همین مبلغ 750 هزار دلار را که امروز فیفا حق کالدرون 

و دستیارانش دانسته در موعد مقرر پرداخت کنند و به این بهانه 

که او غرامت ناحق می خواهد و نمی تواند به هدفش برسد کار را 

به تاخیر نمی انداختند، با محاسبه مبلغ دلار در آن ایام که حدود 

13000 تا 13500 تومان بـــود، حدود 10 میلیارد تومان باید 

پرداخت می کردند. ضمن اینکه باید اشـــاره کرد اگر همان زمان 

با این آرژانتینی پای میز مذاکره می نشستند، می توانستند از او 

تخفیف هم بگیرند. اما حالا با گذشت حدود 6 ماه از رفتن کالدرون 

و رسیدن حکم فیفا به دست سرخپوشان، پرسپولیسی ها که مانند 

همتای خود در استقلال همین رویه را داشته و دارند، باید با نرخ 

دلار امروز مبلغی در حدود 16 میلیارد تومان به ســـرمربی سابق 

خود بپردازند تا این پرونده در فیفا مختومه شود. این یعنی امروز 

پرسپولیس باید در خوش بینانه ترین حالت، 6 میلیارد بیشتر از پولی 

که می توانست در دی یا بهمن به کالدرون و دستیارانش بپردازد، 

هزینه کند تا رضایت این مربی را جلب کند و این پول تماما از جیب 

پرسپولیس می رود! البته احتمالا این مبلغ افزایش می یابد چراکه 

مدیران باشـــگاه بازهم قصد پرداخت ندارند و احتمالا به این رای 

اعتراض می کنند تا داستان همیشگی تکرار شود.

ذوالفقارنسب:آنهاییکهاینمدیرانراآوردند

نبایدمخفیشوند!

به نظر می آید هر خارجی ای 

که قبول می کند به ایران بیاید 

این موضوع را هم پذیرفته که 

برای دریافت مطالباتش باید 

از طریق فیفـــا اقدام کند و 

اتفاقا بعضـــی از آنها از این 

موضـــوع اســـتقبال هـــم 

می کننـــد چراکه می توانند 

صاحب مبلغ بیشتری هم بشوند.

در این خصوص با بیژن ذوالفقارنسب، پیشکسوت پرسپولیس و 

عضو اسبق هیات مدیره باشگاه تماس گرفتیم و نظراتش را جویا 

شـــدیم. او در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »واقعا باعث 

تاسف است. این موارد به چند دلیل اتفاق می افتد. یکی مدیریت 

ضعیف و دیگری ناتوانی اقتصادی باشگاه های کشور. ما اگر بتوانیم 

مقابل افرادی را که صلاحیت کار کردن ندارند بگیریم خیلی از این 

مشکلات برطرف می شود. یکی از وظایف مدیرعامل حفظ حرمت و 

اعتبار باشگاه است. وقتی یک مدیر با هر مبلغی با یک مربی قرارداد 

امضا می کند و پولش را نمی دهد و کار را به فیفا می کشاند، نشان 

می دهد چیزی از مدیریت نمی داند. این اتفاقات شایسته فوتبال 

ما نیست و در چند سال آینده حتی مربیان درجه چهار هم راضی 

نمی شوند برای کار به ایران بیایند.«

این کارشـــناس فوتبال کشـــور در ادامه خاطرنشان کرد: »من 

شـــنیده ام خیلی از ایـــن مدیران که طی چند ســـال اخیر به 

پرسپولیس و اســـتقلال آمده اند یا پیشینه جالبی در مدیریت 

نداشـــته اند یا کلا رزومه ورزشی نداشـــتند، تنها برای کسب 

وجهه و رزومه ســـازی راهی این 2 تیم شده اند و نتیجه اش هم 

همین می شـــود که می بینیم. در این بین افرادی که اقدام به 

انتخاب این مدیران کرده اند نباید مخفی شوند و باید پاسخگوی 

انتخاب شان باشند.«

کلانی:وقتیپولنداریم

چراتاوانقراردادهایسنگینرابدهیم؟

ز  ا یــگـــــر  د یــکـــــــی 

اســـتخوان خردکرده های 

پرســـپولیس در تاریخ این 

باشگاه حسین کلانی است 

که اهالـــی فوتبـــال روی 

صداقـــت و ســـلامت این 

پیشکســـوت هیچ شـــکی 

ندارنـــد. او درخصـــوص 

شـــکایت های زیـــادی که از پرســـپولیس به فیفا می شـــود به 

»فرهیختگان« گفت: »وقتی که می گویم مخالف مربی خارجی 

هستم یکی از دلایلش همین اســـت که نمی توانیم از پس پول 

قراردادشان بربیاییم. مگر فقط کالدرون است که شکایت کرده؟ 

ویلموتـــس چقدر این فوتبـــال را چاپید؟ کـــدام خارجی آمد و 

بی سروصدا و بدون ایجاد مشکل برای تیم های ما رفت؟ حرف من 

این اســـت که یک دهم پولی را که خرج خارجی ها می کنیم اگر 

خرج مربیـــان جوان مان بکنیم خروجی بهتری دارد. وقتی پول 

نداریم مجبور نیستیم با جیب خالی دنبال خارجی ها برویم و تا 

سال ها تاوان این انتخاب را بدهیم.«

کلانی درخصوص ایرادات مدیریتی در ایجاد مشکلات اینچنینی 

خاطرنشـــان کرد: »باید دید چه عواملی پشت پرده وجود دارد تا 

یک سری افراد در باشگاه های بزرگ روی کار بیایند. امثال طاهری 

برای باشگاه پرسپولیس چه کار کردند؟ باشگاه هرچه می کشد از 

زمان مدیریت اوست و حالا باید نهادهای نظارتی بیایند و بررسی 

کنند که او در دوران مدیریتش چه کار کرده است و در مغزش چه 

می گذشت. بپرسند که چرا دانشگاه پرسپولیس را تعطیل کرد. 

بالاخره باید بفهمیم چه افرادی خدمتگزار هســـتند و چه افرادی 

خدمتگزار نیستند!«

ورزش
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آرش محمدی
روزنامهنگار

بعد از مثبت شدن تست کرونای تعداد زیادی از بازیکنان استقلال این تیم 

شرایط خوبی ندارد و فعلا همه چیز برایش تعطیل شده. هرچند تا این مدت 

نســـبت به تعداد دقیق بازیکنان کرونایی این باشگاه برخی با شک وتردید 

صحبت می کردند، اما طبق اعلام ســـهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات 

ســـازمان لیگ تعدادی که از قبل به عنوان مبتلایان به کرونا در اســـتقلال 

اعلام شده بود، موردتایید سازمان لیگ قرار گرفته و حالا باید منتظر ادامه 

برنامه ها برای اســـتقلال و رقیبانش باقی ماند. این درحالی است که از خود 

باشگاه استقلال نیز خبر می رسد آنها منتظر اعلام زمان تست گیری مجدد 

و پاسخ های این تست ها هستند تا تمرینات این تیم با حضور بازیکنانی که 

تست شان منفی است ازسر گرفته شود. به بهانه همین اتفاقات اخیر طی 

یکی، دو روز گذشته با چند بازیکن استقلال صحبت کردیم و نظرات آنها را 

جویا شدیم و درهمین راستا نیز امروز با علی دشتی هافبک مهاجم آبی پوشان 

صحبت کردیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با بازیکن شماره ۹ استقلال را در 

ادامه می خوانید.

تو جزء نفراتی نبودی که تست شان مثبت شد؟

نه، تست من منفی بود و خدا را شکر مشکلی نداشتم. هرچند وقتی بین این همه 

ناقل و کرونایی باشید، همیشه خطر هست و فکر می کنم باید یک بار دیگر برای 

اطمینان تست بدهم. 

شرایط باشگاه چطور است؟ گویا هنوز تمرینات را آغاز نکرده اید.

خبر ندارم، فعلا که در خانه هستیم تا باشگاه به ما برنامه های جدید را اعلام کند. 

درحال حاضر بچه هایی که پاسخ تست شان مثبت بود در قرنطینه هستند و ما هم 

منتظریم باشگاه خبرمان کند. 

مجیدی در آخرین مصاحبه اش گفته بود باید در فرودگاه می بودید تا چهره 

بازیکنانی را که در لحظه آخر به آنها اعلام شد کرونا دارند، می دیدید. تو هم 

در فرودگاه بودی، از مشاهداتت بگو. 

معلوم اســـت هرکسی هم باشد می ترسد. خود شـــما بودید، نمی ترسید؟ کرونا 

شوخی بردار نیست. من خودم در فرودگاه بودم و می خواستیم برای بازی با پارس 

به جم برویم که یکباره اعلام شـــد چند بازیکن دیگر استقلال هم کرونا گرفتند و 

مجبور شدیم برگردیم. 

برخی استقلالی ها معتقدند که همه چیز از سفر به اهواز 

و پروسه رفت وبرگشت به این شهر و دیدار با فولاد آغاز 

شد. نظر تو چیست؟

من نمی دانم از کجا شروع شد، اما رفتن به اهواز با آن شرایط 

اصـــلا صلاح نبود. خودتان در فیلم ها و عکس ها شـــرایط 

پروازمان را دیدید و دیدید چطور درکنار مسافران دیگر 

در یک فضای تنگ همه نشسته بودیم. حداقل می شد 

یک قسمت از انتهای هواپیما را به بازیکنان اختصاص 

بدهند، ولی همه را درکنار هم نشانده بودند. شرایط 

خیلی بدی بود و تابه حال هیچ هواپیمایی را تا این 

اندازه شلوغ ندیده بودم؛ برخی مسافران ماسک 

داشتند و برخی هم بدون توجه به سلامتی مردم و 

جان خودشان حتی ماسک هم نزده بودند. اوضاع 

خیلی بد بود، حالا هم نمی دانم در این سفر کرونا 

گرفتیم یا جای دیگر، اما قبل از بازی با فولاد و سفر به 

اهواز تســـت دادیم که تست همه بچه ها و کادر فنی منفی بود و 

بعد از آن سفر این اتفاقات افتاد. 

یک شـــایعه هم راه افتاده که در میهمانی مهدی  قایدی در 

خانه اش استقلالی ها کرونا گرفتند. 

اتفاقا خواندم؛ نوشته بودند که قایدی 50نفر را به خانه اش دعوت 

کرده، اما مگر خانه مهدی باغ است که بخواهد این تعداد را دعوت 

کند و در خانه اش جا بدهد؟ اینها همه شایعه است. بنده خدا مهدی 

کجا میهمانی گرفته که این حرف وحدیث ها را درست می کنند؟ 

یعنی او در این اوضاع به فکر خانواده اش نیست که بخواهد میهمانی 

بگیرد؟ این حرف های زشت چیست که از خودشان درمی آورند؟ 

بازیکنان استقلال مدعی شده بودند که وریا حتی قبل از بازی 

با سایپا هم شرایط خوبی نداشت. 

بله، اتفاقا من به او توجه کردم، وریا حتی قبل از بازی با سایپا هم 

خیلی وضعیت خوبی نداشت و بدجوری صدایش گرفته بود و حتی نمی خواست 

در این بازی به میدان برود و به زور سرم و آمپول به میدان رفت. صدای او کامل تغییر 

کرده بود و واقعا شرایط عجیبی داشت. 

خودت نگران نیستی که بین این همه ناقل باشی؟ چه بسا تو هم به این 

ویروس گرفتار شده باشی. 

تســـت من منفی شد، اما همه باید دوباره تست بدهیم. کرونا مثل 

بیماری های دیگر نیست که با رعایت کردن به آن مبتلا نشویم. 

اتفاقا خیلی ها رعایت کردند و امروز کرونا گرفتند. این موضوع 

دســـت خودمان نیست که مبتلا نشویم و آقایان هم فقط 

می گویند بیاید و بازی را برگزار کنید و برای برگزاری بازی ها 

هم باید تمرین کنیم. نمی شـــود بدون تمرین و آمادگی 

مسابقه داد. به نظر شما باید چه کار کنیم؟ راهی هم نداریم. 

اگر از همان ابتدا بازیکنان تیم ها حاضر به تمرین نمی شدند 

شـــاید اتفاقات امروز نمی افتاد، چون نمی توانستند بدون 

بازیکنان و تیم ها لیگ را برگزار کنند. 

اما عده ای معتقدند که چون استقلالی ها دست شان از جام 

کوتاه مانده این بهانه ها را می آورند تا تحت هر شـــرایطی لیگ برتر 

تعطیل شده و از رقابت ها انصراف دهند. 

در ایـن خصـوص نظـری نـدارم، امـا خـوب اسـت آنهایـی کـه ایـن 

صحبت هـا را می کننـد یـک مقـدار وجـدان داشـته باشـند. مـا که 

هیچ وقـت نمی آییـم به دروغ بگوییم کرونا گرفته ایم تا خانواده و 

دوسـتان مان را بترسـانیم و به آنها استرس بی مورد وارد کنیم. 

ما خودمان زیرفشـاریم، اتفاقا می خواسـتیم با چند پیروزی 

خودمـان را از فشـار خـارج کنیـم، حـالا مثـلا بیاییـم از 

دیـدار بـا پـارس جم انصـراف دهیم؟ بـا آن وضعیت 

محرومان و مصدومانی که داشـتیم، درحالی که 

در روز اعـزام هـم اعلام شـد کـه 6، هفت بازیکن 

اصلی مـان کـه در ترکیـب بودنـد کرونـا دارند، باز 

هـم داشـتیم بـه ایـن سـفر می رفتیـم تا با ایـن تیم بـازی کنیم. 

گفتند بعد از چند نتیجه ضعیف نگران بودید در جم هم نتیجه نگیرید. 

چرا باید از تیمی مثل پارس جنوبی بترســـیم؟ مگر با تیم مدعی بازی داشـــتیم؟ 

هرچند از مدعیان هم نمی ترســـیم، اما الان شرایط انگار برعکس شده! چون ما 

استقلال هستیم و تیم های دیگر باید از ما بترسند. ما با هر تیم دیگری هم بازی 

داشتیم باید می رفتیم. البته برخی حرف ها هم شیطنت رسانه ای بود، اما مطمئن 

باشید با این شرایط هر تیم دیگری بود، همین کار را می کرد، ولی برخی حرف هایی 

که پارسی ها می زنند جالب است، هرچند من شرایط این تیم را می دانم و می دانم 

که آنجا چه خبر است. کلا ترسی در کار نبود، چون ما استقلال هستیم، آنها که 

استقلال نبودند که بخواهیم از آنها بترسیم. 

در این مدت کنعانی زادگان مدافع پرســـپولیس هم کری های زیادی را برای 

اســـتقلالی ها خوانده و دیروز هم باکنایه گفته بود امیدوارم کرونایی های 

استقلال شفای عاجل پیدا کنند. 

درباره این بازیکن صحبتی ندارم. انگار یک سری صحبت ها برای بعضی ها عادی شده 

است و هرچه ما بگوییم فایده ای ندارد. درخصوص این بازیکن اصلا نظری ندارم. 

برنامه جدید تمرینی را به شما اعلام نکرده اند؟

فعلا خبری نیست، اما اگر هم تمرینی باشد مگر می شود فقط با 6 و هفت نفر از 

بازیکنـــان تمرین کرد؟ بعد ما اگر تمرین کنیم تکلیف آن بازیکنانی که 1۴روز در 

قرنطینه هستند چه می شود؟ آنها باید بعد از دوهفته مستقیم بیایند و بازی کنند 

بدون اینکه تمرین کرده باشند. البته گویا بعد از اینکه دوباره تست بدهیم و پاسخ 

تست ها بیاید، قرار است برنامه جدید را اعلام کنند. 

به نظرت تکلیف لیگ و وضعیت استقلال چه خواهد شد؟

از همان اول هم نباید دوباره رقابت ها را از سر می گرفتند تا این اتفاقات بیفتد، اصلا 

نباید بازی ها برگزار می شد که این چنین شود. مگر می شود با این وضعیت به تمرین 

بروید یا سفر کرده و مدام در این هتل آن هتل باشید و درنهایت کرونا نگیرید؟ همین 

الان با چندنفر باید تمرین و مسابقه بدهیم، مگر ما چند بازیکن داریم؟ الان 12 نفر 

از بازیکنان و کادر کرونا گرفتند و با این وضعیت برای بازی ها 10 نفر هم نمی شویم. 

آنها هم که کرونا گرفته اند 1۴ روز نداریم و تازه مشخص نیست بعد از این مدت این 

تعداد صحیح و ســـلامت به تمرینات برگردند و بتوانند دوباره همراهی مان کنند. 

فرض بگیریم که کرونا هم گرفتیم و خوب هم شدیم، اما با این وضعیت دوباره مبتلا 

خواهیم شد. فعلا همه چیز روی هواست و حتی مشخص نیست بازیکنان تیم هایی 

که مقابل آنها به میدان می رویم، آیا آنها نیز کرونا دارند یا خیر. 

علی دشتی در گفت وگو با »فرهیختگان«: قبل از سفر به اهواز کرونا نداشتیم

از پارس جم بترسیم؟ تیم های دیگر باید از ما بترسند
 مگر قایدی باغ دارد که میهمانی ۵۰ نفره بگیرد؟                                  وریا به زور آمپول مقابل سایپا بازی کرد

گزارش »فرهیختگان« از ادامه هزینه تراشی مدیران انتخابی وزارت با یک رویه غلط

ون؛ فعلا 6 میلیارد! ضرر  پرسپولیس از ندادن پول کالدر
 ذوالفقارنسب: آنهایی که این مدیران را آوردند، نباید مخفی شوند                    کلانی: وقتی پول نداریم، چرا تاوان قراردادهای سنگین را بدهیم؟
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